
Geachte commissieleden,

Wij betreuren dat het college voorstelt om de nieuwbouw van het MFA in combinatie met de school 
en de kindfuncties niet door te laten gaan en hiermee de bouw van de school met de 
kindvoorzieningen los te koppelen van het dorpshuis. In het huidige voorstel lijkt het erop dat het 
college er voor kiest om in plaats van de eerder overeengekomen nieuwbouw van een IKC, te kiezen 
voor renovatie van het dorpshuis zonder school en kinderopvang.
Dit betekent dat niet alleen basisschool De Plaats op zijn huidige locatie gehuisvest blijft, maar ook 
dat de kindfuncties, welke nu zijn gehuisvest in het dorpshuis, naar de school zullen worden 
verplaatst. Op die manier kan de zo gewenste doorgaande lijn worden vormgegeven, zij het niet in 
een gebouw met meerdere voorzieningen. 

Ondanks dat we begrijpen dat bezuinigingen nodig zijn, vinden we het heel jammer dat het college 
voorstelt om deze bezuinigingen door te voeren. 

Wij zouden graag zien dat er alsnog wordt bekeken of het MFA waarin het dorpshuis, basisschool de 
Plaats en de kinderopvang zouden moeten komen in afgeslankte vorm kan worden gebouwd. Het 
deel bestemd voor de kinderopvang zou gefinancierd kunnen worden door de geselecteerde 
kinderopvangpartner.  Dit is een veel voorkomende constructie welke onder andere in de gemeente 
Koggenland en Enkhuizen ook wordt toegepast.  
Als de gemeenteraad besluit om het bezuinigingsvoorstel over te nemen, zien wij graag dat u 
voorafgaand aan de besluitvorming eerst onze vragen beantwoordt.

Al lange tijd onderschrijft het college van de gemeente Medemblik het belang van een doorgaande 
leerlijn voor alle kinderen van nul tot en met 12 jaar. Daarmee zijn kinderopvang en onderwijs 
onlosmakelijk met elkaar verbonden. Goede kinderopvang draagt wezenlijk bij aan de ontwikkeling 
van kinderen en is van grote toegevoegde waarde. Voor de voorschoolse ontwikkeling van kinderen 
is intensieve samenwerking dan ook van groot belang. Zoals reeds kenbaar gemaakt bij de 
aanbesteding begin dit jaar, wil Kinderopvang Berend Botje haar kennis en expertise graag inzetten 
voor deze intensieve samenwerking om de ontwikkeling van kinderen in Abbekerk te versterken. Wij 
waren dankbaar dat de aanbesteding kinderopvang aan ons gegund werd op 24 februari jl.

De voorgenomen bezuiniging om de geplande nieuwbouw van het IKC niet door te laten gaan, heeft 
ingrijpende gevolgen voor de afgesproken intensieve samenwerking tussen onderwijs en 
kinderopvang (kinderdagverblijf, peuterspeelgroep en buitenschoolse opvang), waar vooral de 
kinderen in Abbekerk de dupe van zullen zijn. Deze beslissing treft een hele generatie en is daarmee 
een zeer belangrijke basis voor de centrumfunctie van Abbekerk.

Keuze kinderopvang
In het traject dat aan dit IKC-project vooraf ging, waren alle partijen het unaniem met elkaar eens dat 
het van groot belang was dat school en kinderopvang bij elkaar in hetzelfde pand gehuisvest zouden 
worden én dat er een keuze werd gemaakt voor één kinderopvangorganisatie. Die twee grote 
verbeteringen zouden in de nieuwbouw gerealiseerd worden. Het gezamenlijke advies om met één 
kinderopvangorganisatie samen te werken is o.a. voortgekomen uit het oplossen van praktische 
problemen en efficiency. Begin 2020 heeft de aanbesteding plaatsgevonden waar de verschillende 
kinderopvangaanbieders hun visie op kinderopvang en samenwerking met het onderwijs hebben 
gegeven. De uitkomst van deze aanbesteding is tot op heden niet geeffectueerd. 
(VRAAG 1) Wij vragen het college de uitkomst van de aanbesteding te effectueren. Indien gewenst 
via mediation.



Alternatieve bouwplannen
Wij zouden graag zien dat er wordt onderzocht of de volledige nieuwbouw wellicht in afgeslankte 
vorm en met cofinanciering door de geselecteerde kinderopvang partner alsnog mogelijk zou zijn.  
Dit zou zorgen voor de bouw van een zeer toekomstbestendig gebouw. Een gebouw waarin de 
ontwikkeling van de kinderen uit Abbekerk voor de komende 40 jaar kan worden gewaarborgd. Een 
gebouw dat kan worden ontworpen op basis van de onderwijsinhoudelijke uitgangspunten van nu en 
de toekomst.  Door nieuwbouw kunnen ruimtes veel efficiënter worden ingericht, kunnen de ruimtes 
optimaal worden gebruikt en zal er veel minder sprake van leegstand zijn. Daarnaast kan een nieuw 
gebouw veel duurzamer worden gebouwd waardoor de gebruikerslasten veel lager zullen zijn. 
(VRAAG 2) Wij vragen het college de optie van nieuwbouw van het volledige MFA te heroverwegen 
met als uitgangspunt cofinanciering door de geselecteerde kinderopvangpartner.

Financiële en inhoudelijke gevolgen aanpassing school
Als de kindvoorzieningen in de huidige school (De Plaats) gehuisvest worden stuit dit op de nodige 
bouwkundige problemen. De huidige school komt volgens het Integraal Huisvestingsplan (HIP) in 
2027 minimaal voor een stevige renovatie in aanmerking. Dat betekent dat de nodige bouwkundige 
aanpassingen voor de samenvoeging van school en kindvoorzieningen in slechts 8 tot 9 jaar 
afgeschreven moeten worden. Aangezien de bouwkundige eisen voor onderwijs en kinderopvang 
nogal verschillen zal er waarschijnlijk minimaal voor € 100.000 verbouwd moeten worden. Het is 
mogelijk dat een deel van deze kosten door de kinderopvang worden opgevangen. Banken zijn 
tegenwoordig graag bereidt in de kinderopvang te investeren. Echter deze kosten zullen middels de 
huur verrekend moeten worden. 
(VRAAG 3) Mocht het college kiezen voor de optie dat kinderopvang en basisschool De Plaats in één 
pand samen werken, dan vragen wij het college dit plan praktisch en financieel nader te onderzoeken 
in overleg met de kinderopvangaanbieder.

Inhoudelijk zal echter een verbouwde school nooit optimaal functioneren als IKC, bij de bouw en 
totstandkoming van een IKC wordt vanuit inhoud en pedagogisch/didactische visie een gebouw 
ontworpen. Een gebouw waar wordt uitgegaan van optimale synergie in ruimtegebruik. Het gebouw 
wordt zo ontworpen dat bijvoorbeeld de samenwerking en doorgaande lijn tussen de peuters en 
kleuters als vanzelf en heel natuurlijk plaats gaat vinden. 

Verkeersveiligheid
Naast de financiële  en inhoudelijk gevolgen en de gevolgen voor de ontwikkeling van de kinderen, 
heeft het niet doorgaan van het IKC ook gevolgen voor de verkeersveiligheid bij de school. Het is al 
langere tijd bekend dat dit ter plaatse nu al de nodige problemen geeft. Het samenvoegen van 
onderwijs en kinderopvang zal het aantal verkeersbewegingen verhogen en de overlast voor 
gebruikers en omwonenden vergroten. Dit betreft met name ouders die de peuterspeelzaal 
bezoeken, aangezien de openingstijden aansluiten op die van de basisschool. De ouders die het 
kinderdagverblijf bezoeken zullen veelal vroeger komen en niet veel extra verkeersdruk opleveren 
tijdens de breng- en haaltijden van school.
(VRAAG 4) Om hier duidelijkheid over te verschaffen en de gevaren in kaart te brengen, vragen wij of 
het college bereid is om een verkeerskundig onderzoek uit te voeren.

Samenvattend onze vragen aan het college:
1. Verzoek tot effectueren uitkomst aanbesteding kinderopvang: dit betreft kenbaar maken 

welke kinderopvangaanbieder gaat participeren binnen de school. Indien gewenst met hulp 
van mediaton.

2. Verzoek tot onderzoek of de het volledige MFA, wellicht in wat afgeslankte vorm maar 
inclusief school en kinderopvang ,toch gebouwd kan worden waarbij de kinderopvangpartner 
zelf mede investeert in de nieuwbouw. 



3. Verzoek te onderzoeken hoe de verbouwing gefinancierd kan worden in overleg met de 
kinderopvangaanbieder.

4. Verzoek om een verkeerskundig onderzoek te doen rond de school.

Wij zijn van mening dat een definitieve besluitvorming pas kan plaats vinden na beantwoording van 
bovenstaande vragen.

Mocht u nog vragen hebben of met ons van gedachten te wisselen zijn we graag bereid met u in 
gesprek te gaan.

Dank voor uw aandacht,
Alien Alberts en Gaby Alberts, directie Kinderopvang Berend Botje


